
PARAISTEN NUORISOVALTUUSTO 

PÖYTÄKIRJA 25.3.2024 KLO 15.15–16.45  

KAUPUNGINTALO, KOKOUSHUONE SKANSSI 

Läsnä: 

Nosipho Bahne, puheenjohtaja Axxell (Parainen)  

Leo Waldén   Sarlinska skolan 

Alecia Olsson   Paraistenseudun koulu 

Ina Pohjakallio Kyrkbackens skola 

Thea Bäckman  Skärgårdshavets skola 

Casimir Rajakangas  Ulkosaariston koulu 

Fanny Björklund   Iniö skola 

Matilda Ström   Pargas svenska gymnasium 

Kerttu Leppäkoski  Paraisten lukio 

  

Tove Dahlén   Ohjaaja ja sihteeri 

Alexandra Tuominen  Ohjaaja 

 

§ 25  Kokouksen avaaminen  

 Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 15.15. 

 

§ 26 Kokouksen laillinen koolle kutsuminen ja päätösvaltaisuus 

 Kokous oli laillisesti koolle kutsuttu ja päätösvaltainen. 

 

§ 27 Esityslistan hyväksyminen 

Esityslista hyväksyttiin. 

 

§ 28 Kahden ääntenlaskijan ja pöytäkirjantarkastajan valitseminen  

 Ehdotettiin Leo Walldénia ja Ina Pohjakalliota. 

 Ehdotukset hyväksyttiin. 

  

§ 29 Koulujen ajankohtaiset asiat 

 

Mitä kouluissa tapahtuu, onko jotain, mitä oppilaskunta haluaa nuorisovaltuuston 

käsittelevän?  

  



Sarlinska skolan – Toukokuuksi suunnitellaan speksiviikkoa yhdessä PSK:n kanssa.  

Kyrkbackens skola – Koko koululla on ollut yhteinen ulkoilupäivä. 

Paraistenseudun koulu – Suunnitteilla pääsiäistanssit ja speksiviikko.  

Pargas svenska gymnasium – Koulu toimii Axxellin tiloissa, koska Bravassa on 

ylioppilaskirjoitukset. Suunnitteilla mahdollinen glögitapahtuma.  

Paraisten lukio – Koulu toimii Axxellin tiloissa, koska Bravassa on 

ylioppilaskirjoitukset. Koulu on ollut pelaamassa laser tagia. Uudet koulusäännöt 

käyttöön; kiellosta, jonka mukaan lukion oppilaat eivät saa juoda koulussa 

energiajuomia, on tullut valituksia. 

Skärgårdshavets skola – Oppilaat myyvät keksejä osallistuakseen Stafettkarnevalen-

tapahtumaan.  

Ulkosaariston koulu – Ei mitään erityistä. 

Iniö skola – Ei mitään erityistä. 

Axxell – Koulun muuttoa uusiin tiloihin Koulukadulle suunnitellaan, kuten myös 

jonkinlaista kick off -tapahtumaa koulun alkuun, jotta aloituksesta tulisi hyvä kaikille 

oppilaille.  

 

§ 31 Seminaari yhdessä vanhusneuvoston ja vammaisneuvoston kanssa 27.2.2023  

 Seminaariin osallistuneet kertoivat, mitä asioita seminaarissa otettiin esille ja mitä 

aiheita käsiteltiin.  

Kaikki pitivät hyvänä konseptina sitä, että kaikki vaikuttamistoimielimet työskentelivät 

sekaryhmissä. Oli mielenkiintoista kuulla ongelmista eri näkökulmista.  

 

§ 32 Nuorisovaltuuston edustajien valitseminen saaristolautakuntaan ja 

elinvoimavaliokuntaan 

 Nykyiset yhteyshenkilöt ovat saaristolautakunnassa Thea Bäckman ja 

elinvoimavaliokunnassa Matilda Ström. Nuorisovaltuuston ehdotus on, että nämä 

henkilöt jatkavat ja toimivat nuorisovaltuuston edustajina kyseisissä toimielimissä. 

 Ehdotus hyväksyttiin. Nuorisovaltuuston edustaja saaristolautakunnassa on Thea 

Bäckman ja elinvoimavaliokunnassa Matilda Ström. 

  

§ 33 Nuorisovaltuuston toimikauden 2023–2024 toimintasuunnitelma 

 Nuorisovaltuusto alkaa työskennellä keväällä enemmän syksyllä 2023 linjaamiensa 

neljän toimintakohdan edistämiseksi.  

 Tässä kokouksessa käsitellään kohtaa kolme: Kohtaamispaikkoja nuorille. On olemassa 

tietty huoli, että S-marketin pysäköintialueesta tulee levottomampi, kun Hesburger 

muuttaa alueelle.  



 Nuorille kohtaamispaikat ovat esimerkiksi ulkona olevia tiloja, joissa voi tavata ja 

viettää aikaa (hengailla). Sen ei tarvitse olla mitään erityistä. Penkkejä ja mielellään 

katoksia, jotka suojaavat huonolla säällä. Penkkejä on joitakin, mutta niitä voisi olla 

enemmän. Sellaisia paikkoja, jotka tarjoaisivat suojaa sateelta, ei ole, jolloin nuoret 

kokoontuvat esimerkiksi S-marketin kärrykatoksen alle.  

 Penkkien on oltava niin hyvin kiinni maassa tai niin raskaita, ettei niitä voi siirtää, ja 

mieluiten niiden on oltava palamattomasta materiaalista.  

 Katosten on oltava palamattomasta materiaalista, mutta niiden on oltava kestäviä, 

koska todennäköisesti joku kiipeää niiden päälle.  

 Katokset saisivat myös olla vähän teltan tapaisia niin, että ne suojaavat huonommalla 

säällä, ettei sade pääse sisään sivuilta.  

 Tällaisia katoksellisia kohtaamispaikkoja toivotaan Paraisille, Korppooseen ja Iniöön. 

Katosten ja penkkien sijoituspaikoista saisi mielellään keskustella nuorisovaltuuston 

kanssa, jotta ne tulevat sellaisiin paikkoihin, joissa nuoret haluavat olla.  

 Sellaisia nuoria on, jotka särkevät paikkoja, mutta nuorisovaltuustolla ei ole ratkaisua 

tähän ongelmaan. Yksi syy voi olla se, ettei nuorilla ole tekemistä Paraisilla.  

 Nuorisovaltuusto osallistuu mielellään Bläsnäsin uimarannan kehittämiseen.  

 

§ 34 Muut asiat 

Keskuspuisto – Nuorisohanke. Infoa prosessista nuorten idean toteuttamiseksi 

Keskuspuistossa vuonna 2024.  

   

§ 35 Seuraava kokous 

 29.4. 

 

§ 36 Kokouksen päättäminen 

 Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.45.  


